
bölümünde çözüm yolunun da getirildiği... Bu bölümde aynen şunların 
yazıldığı; 

«TAVIR NE OLMALIDIR?» 

İşte böylesi bir gelecekte, Maden Mühendisleri Odası'nın alacağı tavır 
ve yükümleneceği tarihsel görev önemli olacaktır. 

Sömürü işlerliğini getiren her türlü olgu, madenlerimizi bir daha geri gel
meyecek biçimde alıp götüreceği gerçeği önemlidir. 

Bu açıdan bakıldığında, alınacak tavır ortadadır. Ve de açıktır. Madenler 
üzerindeki yerli ve yabancı sömürüye (tüm biçimleri ile) karşı durmayı, 
tarihsel görev olarak kabul ediyoruz. YERALTI KAYNAKLARIMIZIN TÜ
MÜYLE HALKIMIZ YARARİNA SUNULMASI GEREKLİLİĞİ, DEFALARCA 
TEKRARLANMIŞ OLMASINA RAĞMEN GÜNCELLİĞİNİ HİÇ BİR ZAMAN 
YİTİRMEMİŞ VE YİTİRMEYECEKTİR. TA Kİ YERALTI ZENGİNLİKLERİ
MİZİ, HALKIN HİZMETİNE SUNAN BİR POLİTİKANIN YÜRÜRLÜĞE Gİ
RİŞİNE DEK. 

Memduh ÖZKOÇAK : 

Tekrar söz alan Memduh ÖZKOCAK, birinci konuşmasında değindiği konuları yine-
liyerek, son tahlilde söylenenlerin ve getirilenlerin yine lafta kaldığını, sayısal veri
lere dayalı gerçeklerin ortaya konmadığını ve «Nereye Gidiyoruz?» sorusunun öne
minden bir şey yitirmediğini belirtti. 

Murat TURAN : 

Divan Başkanı yöneltilen eleştirileri yanıtlamak üzere Yönetim Kurulu Başkanı Mu
rat TURAN'a söz verdi. 

Murat TURAN, Çalışma Raporu'nun bir el kitabı olarak düşünüldüğünü, doiaysıyla 
bir referans niteliğinde biçimlendirildiğini bu nedenle de ayrıntılara İnilmediğini be
lirttikten sonra eleştiricilerin sorularını yanıtladı. Konuşmacı, özellikle Genel Kurul'a 
olan ilginin fazla olmadığını kabul ederek Genel Kurullarda her türlü eleştirinin ya
pılması gerektiği konusunda önemle durdu. Madenciliğe ilişkin görüşleri güdümle-
yen ilkelerin gerçekte Genel Kurullarda saptandığını belirten Murat TURAN, üye 
sorunları İle en etkin biçimde ilgilendiği ve bu yönde yoğun girişimlerde bulunul
duğunu sözlerine ekleyerek konuşmasını noktaladı. 

AKLAMA 

Divan Başkanı Turan DÜNDAR, Murat TURAN'ın konuşmasından sonra gündemin 
yedinci maddesine geçtiğini belirterek, Yönetim ve Denetim Kurulları ile Muhase
benin aklanması için oylamaya geçti. Rapor'lar oy çokluğu ile aklandı. 

Daha sonra, Divan'a TRT ve öğretmenlere yapılan saldırılara ilişkin iki önerge gel
di. Her iki önerge de oy çokluğu ile kabul edildi. 

Divan Başkanı Turan DÜNDAR, oturuma bir saat ara verdiğini bildirerek, Genel Ku-
rul'un birinci bölümünü kapadı. 
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BÜTÇE VE ÖNERİLER KOMİSYONUNUN RAPORU 

Saat 15.15'te Genel Kurul'un ikinci bölümü açıldı. Gündem gereği,- Bütçe ve Öneriler 
Komisyonu'nun okunmasına geçildi. Raporu Komisyon adına Hasan KAVUNCU oku
du; 

1974 yılı Mali Rapor gözden geçirilmiş ve Rapor, Komisyonumuzca uy
gun görülmüştür. Günün ekonomik koşulları dikkate alındığında, 1975 
Bütçe Tasarısı, Odanın normal çalışmasının devamı ve etkenliği bakımın
dan, gelir kaynaklarının arttırılması söz konusudur. 

— Bu bakımdan Yönetim Kurulu'nun Oda üye aidatlarının 30.— 
T.L.'ya çıkarılması öngörülmüştür. Yönetim Kurulu, 1975 yılı için 

Programlanan Bütçe Tasarısında üye aidatları 30.— T.L. olarak 
düşünülmüş ve bu gelirin 1975 bütçesi için yeterli olduğu komis
yonumuzca uygun bulunmuştur. Komisyonumuza iletilen üye 
aidatlarının 50.— T.L. olarak saptanmasını isteyen öneri bu ge
rekçe ile uygun görülmemiştir. 

Yalnız şunu da belirtmek isteriz ki; Komisyonumuz yapmış oldu
ğu incelemede günümüz koşullarında ölüm yardım fonun da ar
tan yaşam pahalılığı karşısında yetersiz görülmüş, bu fonun art
tırılması için 1971 Martında yürürlüğe giren Ölüm Yardım Fonu 
Tüzüğü'nün tadili için gerekli çalışmaları yeni Yönetim Kurulu 
tarafından yapılıp 1976 Genel Kurulu'na getirilmesini önermek
teyiz. 

— Odanın hemen hemen en büyük gelir kaynağı olan Oda aidatla
rının zamanında ödenmemesi Oda çalışmalarını maddi yönden 
aksatmaktadır. Çalışmaların devamı açısından geçen senelere 
ait borçların tahsili gerekmektedir. Bu bakımdan aidat borcu 
500.— TL. üzerinde olan üyeler hakkında Oda alacağının tahsili 
bakımından yasal yollara başvurulması gereklidir. 

— İşletme Hakkı Talebi Yönetmeliği'nin 30. Maddesinin (b) Fıkra
sına eklenen mühendis vize harcının miktarı konusunda Yöne
tim Kurulunun verdiği önerge dikkate alınarak 250.— TL. olarak 
saptandı. 

— Türk Mühendis ve Mimar Odaları Birliğine bugüne dek her faal 
üye için ödenen bir lira'nın arttırılması 1975 yılı İçin bütçe dik
kat© alınarak yeni Yönetim Kurulu tarafından saptanması düşü
nüldü. 

— Oda Yönetim Kurulu tarafından ve «TMMOB Maden Mühendis
leri Oda üyesi mühendis ile işveren arasındaki tip sözleşme» 
adını taşıyan sözleşme taslağı komisyonumuzca incelenmiş, şu 
ekleme ve değişikliklerin gözönüne alınmasına karar verilmiştir; 

Hasan KAVUNCU daha sonra Tıp Sözleş 
me üzerindeki değişiklikler ve eklemeleri 
açıkladı. 
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